

## مقدمة موضوع عن يوم التأسيس السعودي بالإنجليزي

The Kingdom of Saudi Arabia celebrates the Saudi Foundation Day with the utmost happiness and interest, especially the people who pay clear attention to those special days and historical occasions, in addition to glorifying these occasions, as the people gather to celebrate that day, as it is considered one of the official holidays in Saudi Arabia, since the date of It was launched on January 27, 2022 AD, in accordance with the royal order issued by the Custodian of the Two Holy Mosques King Salman bin Abdulaziz.

### ترجمة مقدمة موضوع عن يوم التأسيس السعودي

إن المملكة العربية السعودية تحتفل بيوم التأسيس السعودي بغاية السعادة والاهتمام، بالأخص الأشخاص الذين يولون تلك الأيام المميزة والمناسبات التاريخية اهتمامًا واضحًا، بالإضافة إلى تمجيد هذه المناسبات، إذ يقوم الشعب بالتجمع من أجل الاحتفال بذلك اليوم، كما يعتبر من العطل الرسمية في السعودية، منذ تاريخ إطلاقه في ٢٧/يناير/٢٠٢٢م، طبقًا للأمر الملكي الذي تم إصداره بواسطة خادم الحرمين الشريفين الملك سلمان بن عبدالعزيز.

## موضوع عن يوم التأسيس السعودي بالإنجليزي

The first Saudi state is the first foundation of the Kingdom of Saudi Arabia, as this establishment dates back to the period in which Prince Muhammad bin Saud took over the affairs, and he assumed the leadership of Diriyah after (Zayd bin Markhan), specifically in the year 1139 AH, corresponding to 1727 AD. Leading the country towards a different stage than before, which was considered one of the fateful shifts in the history of the Hijaz, and consequently, during his reign, Diriyah became an important center, and internal stability and security spread in it.

### ترجمة موضوع عن يوم التأسيس السعودي

تُعد الدولة السعودية الأولى هي الأساس الأول للمملكة العربية السعودية، حيث يعود هذا التأسيس إلى الفترة التي تولى فيها الأمير محمد بن سعود زمام الأمور، وقد قام بتولي قيادة الدرعية من بعد (زيد بن مرخان)، بالتحديد في عام ١١٣٩هـ، الموافق ١٧٢٧م، إذ استطاع قيادة البلاد نحو مرحلة مختلفة عن ذي قبل، والتي تم اعتبارها من النقلات المصيرية في تاريخ الحجاز، وبالتالي، فإنه في عهده بات للدرعية مركزًا هامًا، وأيضًا فقد انتشر الاستقرار الداخلي والأمان فيها.

### أهداف يوم التأسيس السعودي بالإنجليزي

The goals of the Kingdom of Saudi Arabia, which the government is working to achieve from the announcement of the Kingdom's founding day, can be clarified as follows:

- On Founding Day, the government aims to reflect the culture of the Saudi state.
- The goal of Saudi Founding Day is to clarify the depth of belonging to the Kingdom, in addition to linking the past with the present during the Saudi Foundation Day journey.
- Saudi Foundation Day aims to place a strong emphasis on the first Saudi state, which was established by Imam Muhammad bin Saud in 1727 AD.

## ترجمة أهداف يوم التأسيس السعودي

إن أهداف المملكة العربية السعودية والذي تعمل الحكومة على تحقيقها من الإعلان عن يوم تأسيس المملكة، يمكن توضيحها فيما يلي:

- تهدف الحكومة في يوم التأسيس إلى عكس الثقافة الخاصة بالدولة السعودية.
- الهدف من يوم تأسيس السعودية هو توضيح مدى عمق الانتماء إلى المملكة، إضافةً إلى ربط الماضي بالحاضر خلال رحلة يوم التأسيس السعودي.
- يهدف يوم التأسيس السعودي إلى التركيز القوي على الدولة السعودية الأولى، والتي تم تأسيسها من قبل الإمام محمد بن سعود في عام ١٧٢٧م.

## أهمية يوم التأسيس السعودي بالإنجليزي

The great importance of the founding day of the Kingdom of Saudi Arabia is that it is the day on which the citizens of the Kingdom celebrate the founding of the first Saudi state in the Arabian Peninsula, as it is the day on which the first steps of building Saudi Arabia were taken. The day, which will be a holiday celebrating the beginning of the Saudi state, will stimulate the spirit of national belonging among the Saudi people, as well as improve the capabilities of the Saudi citizen for the sake of pride and pride in ancestors.

## ترجمة أهمية يوم التأسيس السعودي

تتمثل الأهمية الكبيرة ليوم تأسيس المملكة العربية السعودية في كونه اليوم الذي يحتفل فيه مواطنو المملكة، بتأسيس أول دولة سعودية في منطقة شبه الجزيرة العربية، حيث إنه اليوم الذي تم فيه السير في أولى خطوات بناء السعودية، فقد تم الاعتماد على هذا التاريخ بدقة تامة في تحديد اليوم الذي سوف يكون عطلة الاحتفال ببداية الدولة السعودية، ويتم عن طريقه تحفيز روح الانتماء الوطني لدى الشعب السعودي، بجانب تحسين قدرات المواطن السعودي من أجل الاعتزاز والفخر بالأجداد.

## الفرق بين يوم التأسيس واليوم الوطني السعودي بالإنجليزي

It is possible for some people to have difficulty distinguishing between the founding day and the Saudi national day, as the two occasions focus on the ancestral championships and the history of the country, in addition to both being official holidays, but the difference between the founding day and the Saudi national day is as follows:

- Founding Day: The founding day celebrates the anniversary of the building of the first Saudi state, as King Salman bin Abdulaziz approved it in January of 2022 AD, by issuing the decision that was approved on February 22 of each year, to be an official holiday in Saudi Arabia. On the occasion of the anniversary of the founding of the Kingdom of Saudi Arabia.
- National Day: While the Saudi National Day is a national holiday that the Saudi people celebrate on September 23 of each year, and that day is due to the royal decree issued by King Abdulaziz and bears the number (2716), in addition to the date of 17/ Jumada The first / 1351 AH, where it stipulated the transformation of the name of the state from (Kingdom of Hejaz, Najd and its annexes) to become (Kingdom of Saudi Arabia), and this is starting from Thursday 21 / Jumada al-Ula / 1351 AH, which corresponds to September 23 / 1932 AD.

## ترجمة الفرق بين يوم التأسيس واليوم الوطني السعودي

من الممكن أن يعاني بعض الأشخاص من صعوبة في التفريق بين يوم التأسيس واليوم الوطني السعودي، حيث إن المناسبتين يتم فيهما التركيز على بطولات الأجداد وتاريخ البلاد، علاوةً على أن كليهما عطلة رسمية، ولكن يتضح الفرق بين يوم التأسيس واليوم الوطني السعودي في الآتي:

- يوم التأسيس يتم فيه الاحتفال بذكرى بناء الدولة السعودية الأولى، حيث إن الملك سلمان **يوم التأسيس** بن عبدالعزيز قد أقره في شهر يناير من عام ٢٠٢٢م، وذلك بإصداره القرار الذي اعتمد فيه يوم ٢٢/ فبراير من كل عام، ليكون عطلة رسمية في السعودية، وذلك بمناسبة ذكرى تأسيس المملكة العربية السعودية.
- بينما اليوم الوطني السعودي، هو عبارة عن العيد الوطني الذي يحتفل فيه الشعب **اليوم الوطني** السعودي بتاريخ ٢٣/ سبتمبر/ من كل عام، وذلك اليوم يرجع إلى المرسوم الملكي الذي قام الملك عبدالعزيز بإصداره ويحمل رقم (٢٧١٦)، بالإضافة إلى تاريخ ١٧/ جمادى الأولى/ ١٣٥١هـ، حيث نص على تحويل اسم الدولة من (مملكة الحجاز ونجد وملحقاتها) ليصبح (المملكة العربية السعودية)، وهذا بدايةً من يوم الخميس ٢١/ جمادى الأولى/ ١٣٥١هـ، الذي يوافق يوم ٢٣/ سبتمبر/ ١٩٣٢م.

## شعار الهوية البصرية ليوم التأسيس السعودي بالإنجليزي

The logo of the founding day of the Kingdom of Saudi Arabia consists of a set of symbols, in addition to a text that helps to clarify the history of this great day, as well as, it aims to show the national identity formed by the logo, and in the following it can be clarified what is included in the logo of the visual identity of the Saudi founding day:

- Falcon icon.
- Market symbol.
- Arabian horse symbol.
- Saudi flag symbol.
- The text inspired by ancient manuscripts during the founding of the first Saudi state.

## ترجمة شعار الهوية البصرية ليوم التأسيس السعودي

إن شعار يوم تأسيس المملكة العربية السعودية متكون من مجموعة رموز، بالإضافة إلى نص يساعد على توضيح تاريخ هذا اليوم العظيم، وكذلك، فإنه يهدف إلى إظهار الهوية الوطنية التي يشكلها الشعار، وفي الآتي يمكن توضيح ما يتضمنه شعار الهوية البصرية ليوم التأسيس السعودي:

- رمز الصقر.
- رمز السوق.
- رمز الخيل العربية.
- رمز العلم السعودي.
- النص المستوحى من المخطوطات القديمة في عهد تأسيس الدولة السعودية الأولى.



### تواريخ هامة في تأسيس الدولة السعودية بالإنجليزي

The Kingdom of Saudi Arabia has a set of important dates, each of which indicates a very important event for the Kingdom, and they can be mentioned in the following:

- The date of the founding of the first Saudi state, which began in 1139 AH, corresponding to 1727 AD, but ended in 1233 AH, which corresponds to 1818 AD.
- The establishment of the second Saudi state began in 1240 AH, equivalent to 1824 AD, until it fell on the date of 1309 AH, which corresponds to 1891 AD.
- At the beginning of the year 1319 AH, corresponding to 1902 AD, the third Saudi state was established, and it is now the Kingdom of Saudi Arabia.
- The date of February 22 of each year is the anniversary of the founding.
- The National Day is celebrated on the 23rd of September every year.

### ترجمة تواريخ هامة في تأسيس الدولة السعودية

تمتلك المملكة العربية السعودية مجموعة من التواريخ الهامة، والتي يدل كل تاريخ منهم على حدث مهم كثيرًا بالنسبة للمملكة، ويمكن ذكرها في التالي:

- التاريخ الخاص بتأسيس الدولة السعودية الأولى التي بدأت في عام ١١٣٩هـ، الموافق ١٧٢٧م، ولكنها انتهت بعام ١٢٣٣هـ، الذي يعادل ١٨١٨م.
- إن تأسيس الدولة السعودية الثانية بدأ منذ ١٢٤٠هـ، المعادل ١٨٢٤م، إلى أن سقطت في تاريخ ١٣٠٩هـ، الذي يوافق ١٨٩١م.
- في بداية عام ١٣١٩هـ، الموافق ١٩٠٢م تأسست الدولة السعودية الثالثة، وهي الآن المملكة العربية السعودية.
- تاريخ ٢٢/ فبراير/ من كل عام هو ذكرى التأسيس.
- الاحتفال باليوم الوطني يتم في يوم ٢٣/ سبتمبر/ من كل عام.

## مراحل إنشاء الدولة السعودية بالإنجليزي

On the founding day, the Kingdom of Saudi Arabia celebrates the anniversary in which Imam Muhammad bin Saud announced the building of the first Saudi state many years ago. In the following, the stages of establishing the Saudi state can be identified:

- **The First Saudi State:** In the year 1139 AH, corresponding to 1727 AD, Imam Muhammad bin Saud announced the establishment of the First Saudi State, and this state continued until 1233 AH, which corresponds to 1818 AD, in addition to that its capital was Diriyah, which was named (Emirate of Diriyah).
- **The second Saudi state:** Imam Mishari bin Saud, one of the last rulers of the first Saudi state, worked to restore the Saudi authority in Diriyah, while the matter did not last long, and after that a successful attempt took place, where Imam Turki bin Abdullah bin Muhammad bin Saud led it In 1824 AD, he was able to establish the second Saudi state, known as (the Emirate of Najd), but it also fell.
- **The Third Saudi State:** On Shawwal 5, 1319 AH, corresponding to January 15, 1902 CE, King Abdulaziz Al Saud was able to establish the Third Saudi State, after recovering the city of Riyadh, where chaos spread as a result of the political vacuum throughout the Arabian Peninsula for a period of time. Decade.

## ترجمة مراحل إنشاء الدولة السعودية

تحتفل المملكة العربية السعودية في يوم التأسيس بالذكرى التي أعلن فيها الإمام محمد بن سعود عن بناء الدولة [1]: السعودية الأولى قبل سنوات عديدة، ويمكن في التالي التعرف على مراحل إنشاء الدولة السعودية

- في عام ١١٣٩هـ، الموافق ١٧٢٧م، قد قام الإمام محمد بن سعود بالإعلان عن **الدولة السعودية الأولى** تأسيس الدولة السعودية الأولى، وقد ظلت هذه الدولة مستمرة حتى عام ١٢٣٣هـ، الذي يعادل ١٨١٨م، (إلى جانب أن عاصمتها كانت الدرعية، والتي تم تسميتها (إمارة الدرعية).
- لقد عمل الإمام مشاري بن سعود، وهو واحد من آخر حكام الدولة السعودية **الدولة السعودية الثانية** الأولى، على إعادة السلطة السعودية في الدرعية، بينما لم يدم الأمر طويلاً، ومن بعدها حدثت محاولة ناجحة، حيث قام الإمام تركي بن عبدالله بن محمد بن سعود بقيادتها في عام ١٨٢٤م، وتمكن من تأسيس الدولة السعودية الثانية التي عُرفت باسم (إمارة نجد)، ولكنها سقطت أيضاً
- في تاريخ ٥/ شوال/ ١٣١٩هـ، الموافق ١٥/ يناير/ ١٩٠٢م، تمكن الملك **الدولة السعودية الثالثة** عبدالعزيز آل سعود من تأسيس الدولة السعودية الثالثة، وذلك بعد قيامه باسترداد مدينة الرياض، حيث انتشرت الفوضى نتيجة الفراغ السياسي في جميع أرجاء شبه الجزيرة العربية لمدة عشر سنوات

## خاتمة موضوع عن يوم التأسيس السعودي بالإنجليزي

The Kingdom of Saudi Arabia is distinguished by the day on which it was founded, as it is the day on which the facts of the founding of the first Saudi state took place, three consecutive centuries ago. The past history, which was achieved by the Saudi princes and imams.

## ترجمة خاتمة موضوع عن يوم التأسيس السعودي

تتميز المملكة العربية السعودية باليوم الذي تأسست فيه، حيث إنه اليوم الذي حدثت فيه وقائع تأسيس الدولة السعودية الأولى، وذلك منذ ثلاثة قرون متتالية، والجدير بالذكر أن تلك المناسبة متميزة بالفعاليات والأجواء المفعمة بالطاقة، إذ أن مشاعر السعادة والفرحة تنتشر في إطار أمجاد الأجداد على مر التاريخ الماضي، والذي حققه الأمراء والأئمة السعوديين.